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SKUPSTINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovic, predsjednik

Obavjestavam Vas da ce na osnovu clana 187 stav 4 Poslovnika Skupstine na
sedmo] - posebnoj sjednici drugog redovnog [jesenjeg) zasijedanja u 2019.

godini, zakazanoj za 18. decembar 2019. godine, pitanje predsjedniku Vlade
postaviti ovlasceni predstavnik Kluba poslanika SNP- Demos, poslanlk Srdan

Milic.

Podgorica, 15. decembar 2019. g. Predsjednica Kluba

Danijela Pavicevic



Na osnovu ciana 187 Poslovnika Skupstine CG predsjedniku Vlade Crne Gore
postavljam sljedece

PITANJE ZA PREMIJERSKI SAT

Shodno cinjenicama da je Zakon o svojinsko-pravnim odnosima stupio na
snagu 21.03.2009. a Zakon o drzavnoj imovini 28.03.2009.g.

Da li je Vlada Crne Gore u periodu od 28.03.2010.g. do danas
(15.12.2019.g.) razmatrala Izvestaj o upravljanju drzavnom imovinom? Da li
imamo bilans naclonalnog bogastva?

Da li nacin na koji ste, redom Mllo Dukanovic, Igor Luksic pa opet Milo
Dukanovjc na kraju, VI, kao Predsjednici Vlade Crne Gore "upravljali I
stitili drzavnu imovinu" daje vam za pravo da, krseci clan 7 Ustava Crne Gore
a tice se Zabrane izazivanja mrznje, pokusate oteti Imovinu o kojoj postoje
svl reievantni podaci sto je, opet, krsenje clana 58 Ustava Crne Gore?

Zbog toga nne i interesuje kada je i na koji nacin Vlada razmatrala
gorepomenuti izvestaj all i osnov svega - da II postoji bilans nacionalnog
bogastva. Jedan podatak - 2011.g. u zvanicnom dokumentu drzavnog organa
je evidentirano da sva pokretna i nepokretna drzavna imovina u Crnoj Gori
vrijedi 117.731.150,42 evra. Da li je ovo i daije zvanicni podatak odnosno
vrijednost onoga cime raspolaze drzava Crna Gora a upravija Vlada? Ukoliko
nlje - Koliko na dan 31.12.2018.g. vrijedi sva drzavna imovina u Crnoj Gori?

Da li je Vlada Crne Gore pripremila i, ako jeste, da li je zapocela primijenu
Strategije i plana upravljanja drzavnom imovinom i shodno tome - da li postoji
popis te imovine i jedinstvena baza podataka o evidenciji nepokretnosti u
drzavnom vlasnistvu? Da li ste u saznanju da je Ministarstvo finansija, kao
organ nadlezan za nadzor finansija lokalnih samouprava, napravilo analizu da
li takav popis postoji kod svih lokalnih samouprava i za koje konkretne
slucajeve je Vlada Crne Gore dala saglasnost lokalnim samoupravama da
mogu otuditi svoju imovinu od 13. jula 2015.g. do 15.11.2019.godine? Koliki
su^bili prihodi od izdavanja i/ili prodaje drzavne imovine i ko su bill partneri
Drzave od 13.07.2015.g. do 15.11.2019.g. u ovom poslu? Da li postoji dug
pravnih i fizickih lica po torn osnovu i ko su duznici na danasnji dan sa iznosom
ukupnog duga 1 po kojem osnovu; Sta je Ministarstvo finansija konkretno
uradilo po osnovu duga koji su imali pravna i fizicka lica prema drzavi Crnoj
Gori shodno odgovoru Ministarstva finansija na moje pitanje od 23.07.2015.g.
zavedenog u Ministarstvu pod klas.brojem 00-61-2/15-171/2.

Odgovor na pitanje trazim u pisanom elektronskom obliku na mail
5rdian.Milic@skuDstina
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SKUP§TINA CRNE GORE

Gospodin Ivan Brajovid, predsjednik

Postovani predsjednice,

U skladu sa stavom 7 Clana 187 Poslovnika Skupstine Crne Gore u

prilogu dostavljam pisane odgovore na poslani^ka pitanja postavljena tokom
Premijerskog sata odrzanog 18. decembra 2019. godine, kako bi isti bill
dostavljeni uvazenim poslanicima. f

M^kovid



Srdan Milic

POSLANICKO PITANJE

Shodno cinjenicama da je Zakon o svojinsko-pravnim odnosima stupio na
snagu 21.03.2009. a Zakon o drzavnoj imovini 28.03.2009.godine :

Da li je Vlada Crne Gore u periodu od 28.03.2010.g. do danas [15.12.2019.g.)
■ razmatrala Izvjestaj o upravljanju drzavnom imovinom? Da li imamo bilans

nacionalnog bogatsva?

Da li nacin na koji ste, redom Milo Dukanovic, Igor Luksic pa opet Milo
Dukanovic, na kraju Vi, kao predsjednici Vlade Crne Gore „upravljali i stitili
drzavnu imovinu" daje vam za pravo da, krseci clan 7 Ustava Crne Gore, a tice

se Zabrane izazivanja mrznje, pokusate oteti Imovinu o kojoj postoje svi
relevantni podaci sto je, opet, krsenje clana 58 Ustava Crne Gore?

Zbog toga me i interesuje kada je i na koji nacin Vlada razmatrala gore
pomenuti izvjestaj ali i osnov svega - da li postoji bilans nacionalnog
bogatstva. Jedan podatak - 2011. g. u zvanicnom dokumentu drzavnog
organa je evidentirano da sva pokretna i nepokretna drzavna imovina u
Crnoj Gori vrijedi 117.731.150,42 evra. Da li je ovo i dalje zvanicni podatak
odnosno vrijednost onoga cime raspolaze drzava Crna Gora, a upravlja
Vlada? Ukoliko nije-koliko na dan 31.12.2018.g. vrijedi sva drzavna imovina
u Crnoj Gori?

Da li je Vlada Crne Gore pripremila i, ako jeste, da li je zapocela primjenu
Strategije i plana upravljanja drzavnom imovinom i shodno tome - da li

postoji popis te imovine i jedinstvena baza podataka o evidenciji
nepokretnosti u drzavnom vlasnistvu?

Da li ste u saznanju da je Ministarstvo finansija, kao organ nadlezan za nadzor
finansija lokalnih samouprava, napravilo analizu da li takav popis postoji kod
svih lokalnih samouprava i za koje konkretne slucajeve je Vlada Crne Gore
dala saglasnost lokalnim samoupravama da mogu otuditi svoju imovinu od
13. jula 2015.g. do 15.11.2019.godine?

Koliki su bill prihodi od izdavanja i/ili prodaje drzavne imovine i ko su bili
partner! Drzave od 13.07.2015.g. do 15.11.2019.g. u ovom poslu?

Da li postoji dug pravnih i fizickih lica po torn osnovu i ko su duMci na

danasnji dan sa iznosom ukupnog duga i po kojem osnovu; Sta je



Ministarstvo finansija konkretno uradilo po osnovu duga koji su imali pravna

i fizicka lica prema drzavi Crnoj Gori shodnOrOdgovoru Ministarstva finansija

na moje pitanje od 23.07.2015.g. zavedenog u Ministarstvu pod klas. brojem
00-61-2/15-171/2.



Poslanice Milieu,

ODGOVOR

Nijesam iznenaden pitanjem koje ste postavili, buduci da ste tokom Vaseg
poslanickog mandata vise puta javno iznosili kritike i na racun upravljanja
drzavnom imovinom.

Medutim, zadrzali ste se samo na javnim kritikama, iako Vam je poznato da
smo u Vladi uvijek bili otvoreni za razmatranje inicijativa koje doprinose
rjesavanju aktuelnlh izazova vaznih za dalji razvoj crnogorskog drustva.

Svakako da Vlada vec preduzima 1 preduzimace aktivnosti koje treba da
obezbijede izvrsavanje zakona koji su donijeti u ovom Parlamentu, u prvom
redu mislim na Zakon o drzavnoj imovlni, kao i Zakon o svojinsko-pravnim

odnosima, za cije donosenje je potrebna dvotrecinska vecina glasova
poslanika.

Buduci da ste postavili vise medusobno povezanih pitanja, poceo bib od
obaveze izvjestavanja o upravljanju drzavnom imovnom.

Vjerujem da pratite rad Vlade i da znate da Uprava za imovinu kao organ
nadlezan za upravljanje drzavnom imovinom, svake godine podnosi
Ministarstvu finansija i Vladi izvjestaj o svom radu, koji ukljucuje i dio o
upravljanju drzavnom imovinom, a ti dokumenti su javno dostupni.

Podatak o vrijednosti imovine kojom raspolaze drzava Crna Gora, koji
pominjete, prema informacijama koje sam dobio od ministra finansija - nije
zvanican, a ni tacan, imajuci u vidu da je procjena drzavne imovine proces

koji jos uvijek nije zavrsen.

Itekako smo svjesni znacaja i vaznosti uspostavljanja jedinstvene evidencije
drzavne imovine.

I ono sto je nazalost tacno i gdje ste u pravu, i sto imam obavezu da kazem
javno r- je.s.te.-;4a^;ni:.iiakGnsdeset gQ^na^^pd^d drzavnoj
imovini nije uspostavljena jedinstvena evidencija drzavne imovine. Da li se
svih ovih godina radilo na tome? Radilo se, ali nedovoljno!



Nedovoljno efektivnO; i rekao bih stihijski, svako iz svoje nadleznosti, bez
koordinacije i konkretnih rezultata, sto je i Drzavna revizorska institucija
konstatovala u svom izvjestaju iz juna 2019. gbdine.

Informacije koje sam dobio od Ministarstva finansija ukazuju mi da se mora
temeljno mijenjati pristup i odnos svih nadleMh organa prema ovom
pitanjU; i budite sigurni dok god budem to mogao i dok god budem u prilici -
licno cu se baviti ovim pitanjem.

Kada je u pitanju procedura prodaje i davanja u zakup drzavne imovine, u
skladu sa vazecim zakonskim propisima, postupak mogu sprovoditi i drugi
drzavni organi, uz prethodno pribavljenu saglasnost Vlade.

Prema podacima Ministarstva finansija, prihodi po osnovu prodaje i davanja
u zakup pokretne i nepokretne drzavne imovine, za period 2015-2018.
godinesu sljedeci:

- u 2015. godini-3.270.929,76 €,

- u 2016. godini-293.312,57 €,

- u 2017. godini-3.092.023,99 €i

- u 2018. godini-3.235.348,40€.

Partneri u navedenim pravnim poslovima bila su 284 fizicka i pravna lica,
dok su podaci za 2019. godinu u obradi i mogu biti naknadno dostavljeni.

Shodno podacima Uprave za imovinu svi duznici navedeni u aktu
Ministarstva finansija od 21.07.2015. godine, a koji je Varna poslanice Milieu
ranije dostavljen, izmirili su obaveze prema drzavi po osnovu zakupa
drzavne imovine.

Potpuno sam saglasan da pitanje nacina upravljanja drzavnom imovinom
zasluzuje strateski pristup sa opravdanim i cjelishodnim mjerama, i da cemo
ih tako i tretirati, nakon sto se zavrsi postupak uspostavljanja jedinstvene
evidencije drzavne imovine.

Ovdje nije u pitanju samo evidencija, nego drzavna imovina je snazan i
nesporan razvojni potencijal zemlje.

Kao sto sam rekao na pocetku, slazem se sa Vama, nijesmo uradili sve sto smo
trebali, morali smo uraditi vise i morace se uraditi vise, makar u Vladi
preduzimali i druge mjere koje se ticu i promjene organizacije, ali i jacanja



kadrovskog potencijala da ovo pitanje uredimo u skladu sa Zakonom, i u
skladu sa ekonomskim inadonalnim interesima.

Hvala!


